

Egitaraua

Maiatzaren 31a Asteartea:

ZINEMA: "Azur & Asmar", Michel Ocelot-ena. 14:30etan- Ermua Antzokian.

HITZALDIA: "Krisia eta inmigrazioa", Paciencia Okon Pocó-ren eskutik, Bilboko Elizbarrutiko Cáritas-eko Nazioarteko Elkarlana eta Migrazio arlo-ko kidea. Arratsaldeko 7etan-Lobianon.

Ekainaren 1a Asteazkena:

HITZALDIA: " Genero arrazoiek eragindako emakumeen asilo politikoa", Leire Lasa-rekin CEAR-Euskadi-ko kidea. 16:30etan - Emakumeen Topagunea

Ekainaren 2a Osteguna:

ZINEMA: "14 KILOMETROS", Gerardo Olivares-ena. 14:30etan- Ermua Antzokian.

Ekainaren 4a Larunbata:

KULTUR-ARTEKO JAIA

Goizeko 11etatik aurrera, Ermuko Plazan.

- **11:00**etan: Azoka multikulturalaren hasiera. Haurrentzako jokua , Antxitxiketan-ekin.
- **12:00**etan: FEMITUKADA. Zubiaurre kalean zehar.
- **13:00**etan: Kontzertua: "HARRESIAN ZULO" taldearekin (Senegal-Euskal Herria).
- **14:30**etan: Kultur-arteke BAZKARI HERRIKOIA.
- **16:30**etan: PERKUSIO TAILERRA Mustapha Agharban-ekin.
- **17:00**etan: FUTBOL TXAPELKETA: "Juventud del Rif" vs "Latinos". Irabazlea APFE -ko konbinatu baten aurka.
- **18:00**etan: "AYAWN", talde bereberearen kontzertua.
- **19:30**etan: "PASION LATINA", Bolivia-ko taldearen saltza kontzertua.

Eta gainera: Hennazko tatuajeak, txirikorda afrikarrak, azkazalen margoketa kolonbiarra, idatzi zure izena arabieraz eta berebere, Ermuko ikastetxeetan egindako hormirudia eta marrazkien erakusketa ...

Aste osoan zehar Ermuko Liburutegian inmigrazioa eta kultur-anitzasunari buruzko LIBURU ERAKUSKETA eta IRAKURKETA GIDAren edizioa.

Programa

Martes 31 de Mayo:

CINE: "Azur & Asmar", de Michel Ocelot. 14:30 h- Ermua Antzokia.

CHARLA: "Crisis e inmigración", a cargo de Paciencia Okon Pocó, del Área de Cooperación Internacional y Migraciones de Cáritas Diocesana de Bilbao. 19:00h-Lobiano.

Miércoles 1 de Junio:

CHARLA: "Asilo a mujeres por razones de género", a cargo de Leire Lasa, miembro de CEAR-Euskadi. 16:30h. - Casa de la Mujer.

Jueves 2 de Junio:

CINE: "14 KILOMETROS", de Gerardo Olivares. 14:30 h- Ermua Antzokian.

Sábado 4 de Junio:

FIESTA INTERCULTURAL

A partir de las 11h. de la mañana en la Plaza.

- **11:00h.**: Apertura de la Feria multicultural. Juegos infantiles, con Antxitxiketan.
- **12:00h.**: FEMITUCADA por Zubiaurre.
- **13:00h.**: Concierto de "HARRESIAN ZULO" (Senegal - Euskal Herria).
- **14:30h.**: COMIDA POPULAR intercultural.
- **16:30h.**: TALLER DE PERCUSIÓN con Mustapha Agharban.
- **17:00h.**: Torneo triangular de fútbol: "Juventud del RIF" vs "Latinos". Los vencedores se enfrentarán a un combinado de la APFE.
- **18:00h.**: Concierto del grupo bereber "AYAWN".
- **19:30h.**: Concierto de salsa con el grupo boliviano "PASIÓN LATINA".

Además: tatuajes de henna, trenzas africanas, pintura de uñas colombianas, escribe tu nombre en árabe y bereber, exposición de murales y dibujos realizados por el alumnado de los centros escolares de Ermua...

Durante toda la semana en la biblioteca: EXPOSICIÓN DE LIBROS sobre inmigración e interculturalidad y edición de una GUÍA DE LECTURA.



Babeslea



AYUNTAMIENTO DE ERMUA
ERMUKO UDALA

Antolatzailaileak

- Egubitzta Misio Taldea
- Komite Internazionalistak
- Caritas
- Huancavelicaren Lagunak
- Ayuda en Acción
- Sahararekiko Elkartasun Plataforma
- Urko-Punta
- Maishule

Laguntzaileak

- Ermuko Ikastetxeak
- Mudo-Drogot
- Antxitxiketan
- Udal Liburutegia
- Emakumearen Sustapenerako Zentroko ikasle ohiak

“2010.urtean etorkinen langabezi kopurua, tasa orokorra baino %50 altuagoa da, %30 baino gehiagokoa izanik”

“En 2010 la tasa de desempleo inmigrante supera en un 50% a la media, situándose por encima del 30%.”

Immigrazioak modu garrantzitsuan lagundu du Gizarte Segurantza eta pentsio sistemaren sostengatzean. 2000 eta 2006 urteen artean, BPGren % 38ko hazkundea immigrazioari esker gertatu zen.

Iturria: Spainar Gobernuko Presidentziaren txostena

La inmigración ha contribuido de manera importante al sostenimiento de la Seguridad Social y de nuestro sistema de pensiones, así como al crecimiento de nuestra economía. En concreto, entre el año 2000 y el 2006, el 38% del crecimiento del PIB se debió a la inmigración.

Fuente: Informe de Presidencia del Gobierno Español

“Estatu Spainiarreko errenta per capita %32 igo zen azken hamarkadan, urtean 23.000 euroetara iritsi arte. Etorkinen lanarik gabe hazkunde hori ez zen gertatuko”

Ideas Fundazioaren txostena

“Sin la mano de obra inmigrante llegada al Estado Español, la economía no se hubiera expandido como lo hizo durante la pasada década. La aportación inmigrante permitió elevar un 32% la renta per cápita, hasta los 23.000 euros al año. Además, su contribución ha sido decisiva para mantener las cuentas de la Seguridad Social.”

Informe de la Fundación IDEAS

Krisia, inmigrazioa eta arrazakeria

Aspaldi honetan European zaurtasun handiko egoeran dauden pertsonen oinarrizko eskubideen murrizketa pairatzen ari gara. Pertsona ahulei edota desberdinei eraso egiteak eta horiek betxero gisa erabiltzeak, krisian dagoen gizarte honek eragiten dituen arriskuak eta segurtasun eza haiei leporatzeko, gorrotozko diskurtsoa elikatzea baino ez du egiten. Etorkinen kasuan, hori bazterkerian, xenofobia eta arrazakerian islatzen da.

Etorkinei arazo guztiak leporatzea eta gizarte desberdintasunak ez borrokatzea biderik onena da demokrazia ahultzeko eta egoera erosoena egungo krisi ekonomiko larri honetako arduradunentzat. Are gehiago, gure inguruan holako adibide ugari dauzkagu, ikustarazten digutenak nola erabili diren etorkinen kontrako aurreiritzia, adibidez, justifikatzeko herritar guztiak eskubideak eta askatasuna murriztu behar direla, etorkinak Ongizate Estatuarentzako mehatxu bat direlako.

Krisi testuinguru honetan, herritarrek pertsona desberdinei dieten beldurra xaxatzeak hauteskunde emaitza onak ekar ditzake, baina baita ondorio oso larriak ere. Legeek, baita atzerritartasunari buruzkoek ere, belaunaldi berriei erakutsi behar diente giza duintasunak muga etiko batzuk dituela, gainditu ezin daitezkeenak. Guztion artean horma etiko bat eraikitzeko unea da. Giza eskubideen eta berme juridikoaren arloan ematen ari den atzerapenak atzera itzuli ezinezko puntu batera garamatza, eta behin horra iritsita, irrazionaltasunak guztiok, hemengook zein hangoak, joko gaitu.

Horrexegatik, gizarte integratzaile baten alde egiten dugu, bertan norberaren jaioterri, erlijio edo kulturaren gainetik, eskubide berberak dauzkagun auzokide izan gaitezen, azken finean guztiok antzeko arazoak dauzkagulako.

Crisis, inmigración y racismo

De un tiempo a esta parte estamos asistiendo en Europa a un retroceso en la protección de derechos fundamentales de las personas que están en una situación de especial vulnerabilidad. Atacar y utilizar al débil o al diferente como chivo expiatorio al que señalar como responsable de los riesgos e inseguridades que genera una sociedad en crisis, no hace sino alimentar un discurso del odio. En el caso de la población inmigrante, esto se manifiesta en forma de discriminación, xenofobia y racismo.

Culpabilizar a la inmigración de todos los problemas y no combatir la desigualdad social es la mejor manera de debilitar la democracia, y la situación más cómoda para los responsables de esta grave crisis económica. Más aún, contamos con numerosos ejemplos en nuestro entorno de cómo se han aprovechado prejuicios como que la inmigración es una amenaza para el Estado del Bienestar para justificar recortes de derechos y libertades que nos afectan al conjunto de la ciudadanía.

En un contexto de crisis, azuzar el temor de la población a lo diferente puede tener réditos electorales, pero también consecuencias incalculables. Las leyes (aunque sean de extranjería) deben transmitir a las próximas generaciones que existen unas fronteras éticas y de dignidad humana que no pueden traspasarse. Es el momento de levantar entre todas y todos un dique ético. La regresión en materia de derechos humanos y de garantías jurídicas nos está conduciendo a un punto de no retorno en el que la irracionalidad nos va a salpicar, seamos de aquí o de allá.

Por todo ello, abogamos por una sociedad integradora donde, por encima del lugar de procedencia, la religión o la cultura, se nos reconozca como vecinas y vecinos iguales en derechos; con diversas inquietudes y sensibilidades, pero afectadas al fin y al cabo por similares problemas.

